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 יוני גבאי   מה עניין שמיטה אצל הר סיני?  –   דבר תורה לפרשת בהר

ר ה' אֶל מֹשֶה הַר סִינַי  פרשתנו מתחילה בנושא השמיטה, כאשר התורה מדגישה את מקור המצווה: "וַיְדַבֵּ אמֹר  בְּ ר אֶל   לֵּ דַבֵּ

ן לָכֶם וְשָבְתָה הָאָרֶץ שַבָת לַה הֶם כִי תָבֹאוּ אֶל הָאָרֶץ אֲשֶר אֲנִי נֹתֵּ ל וְאָמַרְתָ אֲלֵּ י יִשְרָאֵּ  ."'בְנֵּ

על הפסוק שואל את שאלתו המפורסמת: "מה עניין שמיטה אצל הר סיני, והלא כל המצות נאמרו מסיני?" ותירוצו   רש"י

הוא: "אלא מה שמיטה נאמרו כללותיה ופרטותיה ודקדוקיה מסיני, אף כולן נאמרו כללותיהן ודקדוקיהן מסיני, כך שנויה  

 ."בתורת כהנים

 .מדוע נבחרה דווקא מצוות השמיטה ללמד זאת? הרי ניתן לבחור מצווה אחרת: אך עדיין מתבקש לשאול

 קשר של חיים 

 מצוות השמיטה היא מיוחדת בכך שהיא עוסקת ביחסי גומלין בין ארץ לבין העם היושב עליה. 

אצל עם ישראל, הקשר לארץ ישראל הוא קשר של חיים! החיים בארץ אינם לא אמצעי אלא מטרה, כפי שמלמד זאת הרב  

 :קוק

ד" אַגְּ צָעִי לַמַטָרָה שֶל הַהִתְּ תוֹר אֶמְּ יָן חִיצוֹנִי לָאֻמָה, רַק בְּ רָאֵל אֵינֶנָהּ דָבָר חִיצוֹנִי, קִנְּ זָקָת קִיוּמָהּ אֶרֶץ יִשְּ הַחְּ לָלִית וְּ וּת הַכְּ

קֶ  שוּרָה בְּ מוּתִית קְּ רָאֵל הִיא חֲטִיבָה עַצְּ רִי אוֹ אֲפִלּוּ הָרוּחָנִי. אֶרֶץ יִשְּ נִימִיוֹת עִם הֶחָמְּ גלֻוֹת פְּ שֶר חַיִים עִם הָאֻמָה, חֲבוּקָה בִסְּ

צִיאוּתָהּ  ."מְּ

ללא ארץ, כנוודים, לא ניתן להקים מדינה.   אצל עמים אחרים, הארץ מאפשרת התקבצות לחיי מדינה ולכינון חיי תרבות. 

יענו, על קשר היסטורי רב שנים, רגשי וסמלי. אך אין דבר מהותי בהתגוררותם    –ואם תשאלו אותם מהי בשבילם ארצם 

 .שם

בישראל יש קשר של חיים לארץ ישראל. לא בכדי חז"ל מתארים כי הגאולה תתבטא כאשר ארץ ישראל תתן את   

ותתחיל לחיות ולהניב    -)סנהדרין צח:(, שישראל יחזרו לארצם, 'הגוויה' של הארץ תתעורר מתרדמתה רבת השנים  פירותיה

 .פירות

 שלמות

 :המהר"ל מסביר מדוע דווקא הארץ צריכה מנוחה

אמנם השמטה שהיא לארץ מה שלא נמצא לשום ארץ, ודבר זה מצד הארץ עצמה, כי ראוי לארץ השמיטה, וזה כי ארץ   "

ודבר זה   ,"ישראל אשר לא תחסר כל בה, והיא הארץ השלימה בכל, כמו שאמר הכתוב עליה "ארץ אשר לא תחסר כל בה

כנגד שאר ארצות שהם חסרים, אך ארץ ישראל בלבד שאינה חסירה והיא שלימה, והדבר שהוא שלם ראוי אליו השביתה  

 .  והמנוחה, ודבר זה דומה אל ישראל, כי מצד שלימותם יש להם השבת והמנוחה

ניתן להסביר את דבריו באופן הבא: אדם שחסר לו משהו, הוא כל הזמן בתנועה מתמדת בשביל להשיג את מטרתו. אולם,  

ברגע שהוא מגיע לשלמות, יש לו אפשרות סוף סוף לנוח. כך ארץ ישראל היא שלמה, לעומת שאר הארצות. השלמות היא  

)שיש בה( , אלא קיימת בה שלמות רעיונית. לכן, התייחדה הארץ שקיבלה שבתון, כשם שישראל שהם לא רק דבר גשמי 

 ."שלמים" מצד מהותם קיבלו את השבת והמנוחה

 מעלת הארץ 

יוצא למעשה, שאכן כל מצווה יכלה ללמד אותנו שהיא נאמרה בסיני כשם ששאר המצוות. אולם, החידוש הגדול כי ארץ  

 .את זה צריך ללמד בהר סיני – ישראל היא לא דבר גשמי, אלא מהות רוחנית 

הדברים נלקחו ונערכו מתוך דבר תורה של הרב יוגב כהן באתר של  .   )*  "שנזכה לחיות את הפסוק: "טובה הארץ מאד מאד 

 ישיבת הר ברכה( 
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בשבוע האחרון האזור התחיל לקבל צורה, עם יצירת המדרכות והתקדמות העבודות. במסגרת הפרויקט   – פרויקט הסובה

נפנה את מכולת ציוד השמחות, שתועבר למטע. ציוד השמחות מועבר בימים אלה לחדר ששימש את "קיבוץ של טעם" 

תשע"א...( ומהגרוטאות הנמצאות    במטבח. כמו כן, ניפרד בהמשך מציור הקיר שעל ענף הבגד )סליחה משבט מעפילים

מתחת למכולה. הקרטוניה עדיין תישאר וזו ההזדמנות לבקש מכל מי שזורק קרטונים, לפתוח / לקפל/ למעוך אותם, כך 

בסוף המהלך, אנו מצפים שתהיה לנו כניסה יפה ובטיחותית יותר לחלק   שנפח הקרטונים יקטן והם לא יגלשו מעבר לכלוב.

 המרכזי של הקיבוץ. 

, וכשהחדר יהיה מוכן, תעבור אליו פעילות הקוסמטיקה  35בבית בקרוב, נתחיל בשיפוץ קטן לחדר הסמוך למכון הפדיקור  

 והמספרה. הצריף שלפני בית מורשת, עובר גם הוא שיפוץ קטן בימים אלה, לצורך יצירת חללי עבודה ליזמויות וכד'.

במסגרת תוכנית החומש של המועצה, תוכננו עבודות במגרש הכדורסל. עד כה הוחלפו השערים ומתקן   – מגרש הכדורסל

סל ותוכננה בהמשך עבודה של סתימת הסדקים וצביעת המגרש. לאור מצב המגרש, הגשנו בקשה למועצה לריבוד מחודש  

א נבחנת בימים אלה ונקווה שתיענה  של המגרש. בקשה זו חורגת מהתקציב שהוקצה במועצה לנושא זה, אך בכל זאת הי 

 בחיוב. 

משמש למקום התכנסות ולימוד של אנשים רבים מהציבור. באופן לא רגיל, ניתן לאכול ולשתות בתוך בית   בית המדרש

המדרש. דבר זה מטיל אחריות ושותפות על כל אחד ממשתמשי המקום, לשמירה על ניקיון בית המדרש. אין לנו צוות ניקיון  

נשפך קפה או מיץ? נקו מייד. אכלתם? דאגו שהמקום נשאר אחריכם נקי   –יום יומי שעובר ומנקה אחרי הלומדים. אז אנא 

וללא שאריות אוכל וכלים. מקיימים שיעור קבוע? החזירו את הכסאות למקום, נגבו את השולחנות המלוכלכים ובדקו  

 שהמקום נשאר מסודר. תודה על תשומת הלב!  

   –דרושים 

צח"י. הצוות עבר הכשרה ואנו מחפשים חברים/ות נוספים שיצטרפו אליו.  במסגרת היערכות  צוות חמ"ל,השבוע הוקם 

מדובר על צוות שבעת חירום ירכז אליו מידע על המתרחש ויעביר אותו לאנשים בשטח. מי שמעוניין להיות שותף ויכול  

 מוזמן לפנות לרון ליכטנפלד.  –להיות זמין בשעת חירום )ללא ילדים קטנים ושאינו בתפקיד אחר( 

אנו מעוניינים לשדרג את הפעילות בבית מורשת. לשם כך נדרשים שדרוג התצוגה והמבנה. כדי לקדם זאת,  – בית מורשת

 מוזמן לפנות אלי.  –אנו מבקשים להקים צוות שיחשוב, יתכנן ויוביל את המהלך. מי שמעוניין 

במסגרת תוכנית החומש החדשה של המועצה, הגשנו בקשה להקמת גן משחקים חדש לילדים,   – הקמת גן משחקים חדש

במקום הגן שליד המכבסה. לצורך הכנת תוכנית הגן החדש, התבקשנו להקים צוות קטן שיתכנן את מתקני המשחקים תוך  

 מוזמן לפנות אלי.   –ין החלטה על גילאי היעד של הגן, בחירת מתקני המשחקים, התאמה לתקציב ועוד. מי שמעוני

 . שבת שלום
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 יאיר ריינמן   -  פיתוח תשתיות 

 

לאחרונה חתמנו על הסכם ארוך טווח עם חברת 'טלראן', הכולל הקמת תשתית של סיבים  – פריסת סיבים אופטיים

אופטיים ברחבי לביא והמלון ומתן שירותי אינטרנט )שרותי טלוויזיה נמשיך בשלב זה לרכוש באמצעות הוט, ונבחן  

 החלופות בהמשך(.

בשונה מהמצב היום בו שכנים "מתחרים" על משאבי רשת משותפים, כחלק מהפרויקט יקבל כל בית אב חיבור ישיר למוקד  

סיבים נפרדים. הפרדה זו ביחד עם קצב העברת נתונים בסיב אופטי ישפרו ללא היכר את קצב הגלישה   2באמצעות 

 ואיכותה.  

תהליך הפריסה מחולק לשני שלבים עיקריים. בשלב הראשון יפרסו הסיבים בשטחים הציבוריים דרך צנרת תת קרקעית  

קיימת, ויחברו בין המוקד ועד ארון התקשורת שמחוץ לדירות המגורים. שלב זה התחיל בימים אלו )עובדים בשכונת  

 יבנאל( וצפוי להימשך כחודשיים. 

בשלב השני תותקן תשתית אופטית בתוך הדירה, מארון התקשורת ועד לנקודה בה נמצא ה"ראוטר". מובן כי כניסה לתוך  

 הדירה תתואם מראש עם הדיירים. 

בשל המצב  –במקביל תיפרס תשתית סיבים גם לענפים / מבנה ציבור ונקודות נוספות עליהם סיכמנו. ראוי לציין ולפרגן 

 הבטחוני, הציעה החברה מיוזמתה לחבר ולהתקין בכל המקלטים תשתית תקשורת, ללא חיוב כספי. 

אנחנו מקווים כי הצנרת הקיימת נמצאת במצב טוב המאפשר להשחיל הסיבים דרכה ולחסוך חפירות ומטרדים.  בכל  

 מקרה הציבור מתבקש להיזהר ולפקוח עיניים במקומות בהם עובדים ציוותי ההשחלה.

 ארז שפר ונוגה שירן.  –יפתח ועובדיה ומהמלון  –אנשי הקשר מלביא 

 .  בהצלחה! 21 –בסיום ההתקנה נהנה משירותי תקשורת המתאימים למאה ה 

 

 הפסקת החשמל היומית הפכה לחלק משגרת חיינו.  – הפסקות חשמל

כחלק מהערכות מערכת החשמל בישראל למציאות בה יצרנים רבים )מערכות פוטו וולטאיות וכו'( מזרימים חשמל   

.  LOMבאמצאות קווי ההולכה של חברת חשמל, יצאה הנחייה המחייבת כל יצרן חשמל מעל לגודל מסוים, להתקין מערכת 

שבועות חוברה המערכת "ובתמורה" חוברו   3ההתקנה לוותה בבירוקרטיה אין סופית ושילמנו תמורתה סכום ניכר. לפני  

 סוף סוף לרשת החשמל המערכות הפוטו וולטאית שעל גג המפעל ועל חלק מגג הרפת. 

מזהה כשלים מסוגים שונים בזרם החשמל וכאשר המערכת מזהה כשל שכזה ובכדי להגן על תשתית ההולכה,    LOMה 

 היא מתנתקת את הזרם לכשתי דקות ומתחברת מחדש אוטומטית. זו התופעה איתה אנו נאלצים להתמודד. 

עד כה חברת חשמל גילתה סימפטיה, הבנה וכו' אך התנערה מאחריותה למציאת פתרון. השבוע בשטו"מ הותקנה על ידם  

 לאתר ולתעד הפרעות בזרם ולסייע להבין את הסיבה לניתוקים. –מערכת "רשם הפרעות". מערכת זו כשמה תפקידה 

 אני מקווה כי במהרה נאתר הגורמים לתקלות ונשאיר מאחור את הפסקות החשמל. 

 

שלמיטב ידיעתי לא זכה מעולם לטיפול משמר. נדרשנו )ובצדק( לטפל במבנה, הן מההיבט   50מבנה משנות ה   – מגדל מים

 הקונסטרוקטיבי והן מהבטיחותי. על הדרך נדרשנו לטפל גם בצנרת ובאביזרים. 

עבודות הניקוי, שיקום הבטון המתפורר ואיטום המבנה מבוצעות הן מבחוץ והן מבפנים. בהמשך יחוזק המבנה באמצעות  

 יריעות סיבי פחמן. 

במהלך העבודה עומד המגדל ריק ממים. זה איננו משפיע על היום יום אך חסר לנו הגיבוי למצב שמקורות משותקת. 

 שנה.  70העבודות מתארכות מעבר למתוכנן אך נקווה כי בסיום יהיה המגדל כשיר להמשיך בתפקידו לעוד 

 

הולך ונבנה משני צידי הדרך המוליכה למפטמה ולקרני חיטין. האתר מגודר ולא ניתן להיכנס ללא   - שדה פוטו וולטאי

 היתר, אך הדרך עצמה פתוחה וניתן ללכת לאורכה  להתרשם מגודל האתר ומהעבודות המתבצעות. 

מגה וואט, מוקם כמיזם משותף שלנו עם חברת אנלייט. ברוב השטח מוצבים פנלים   17דונם, כ  170האתר בהיקף של 

לייצור החשמל )למעט ברצועת קרקע שמתחת לקו החשמל שחוצה את השטח(, באזור שמתחת ללולים, עומדות בטריות  

 גדולות )מכולות, מוסתרות יחסית( המתפקדות כמתקן אגירת חשמל.  
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שעות צריכה. )הכוונה לאגור חשמל המיוצר בשדה בשעות בהם  5 – המיתקן מתוכנן לאגור חשמל בכמות המספיקה ל 

מחירו זול ומכירתו בשעות היקרות(. לצידם מבנה נוסף ובתכו לוחות חשמל המהווים נקודת חיבור בין הפרויקט לחברת  

 חשמל 

 אי"ה האתר יחובר לרשת החשמל ויחל לפעול בספטמבר שנה זו. בהצלחה 

 

 מצוות אורחות חיים
סיימנו )כמעט( להציג את ההסדרים ב"ועדה הפתוחה". הערות והצעות שעלו במהלך פרק זה נדונו בצוות וחלק גדול מהן  

קיבלנו והטמענו בהסדרים. מעבר למהות ולתוכן ההצעה, השתדלנו לבחון גם את המשמעות הכלכלית על מנת לעמוד  

 במבחן ובמסגרת ההיתכנות הכלכלית.  

כל אחד מההסדרים יוצג    –אנחנו נערכים לסדרת אסיפות במהלכן נעמיד את ההסדרים לאישור בקריאה שנייה. )להזכיר 

לאישור האסיפה כשלעצמו. רק לאחר שנאשר את כלל ההסדרים, נביא להצבעה בקלפי את המודל כולו. לאישור המודל  

 מהמצביעים(.  75%בהצבעה זו נדרשת תמיכה של 

אנו מודעים ומתנצלים מראש על עומס האסיפות, אך נראה לנו  שלטובת הקהילה וההליך נכון לרכז מאמץ ולסיים הנדרש  

 בפרק זמן מוגדר ומהיר. 

  - להלן לו"ז מתוכנן 

 

לקראת ה"קריאה השנייה" נעלה מחדש את כל הקבצים לאתר לביא. נעלה אותם בשתי גרסאות. האחת הכוללת את הצגת  

השינויים המוצעים  והשנייה של הנוסח ה"נקי" המעודכן לאחר הטמעת השינויים. ניתן לפנות לחן )מזכירות( ולקבל קובץ  

 מודפס. 

ככל שהדברים אינם ברורים, נשמח )כל חברי הצוות( להבהיר ולהסביר. בהצלחה לכולנו והעיקר שנשכיל לשמור על רוח  

 ולכידות קהילת לביא על כלל שכבות הגיל שבה. 

************************************************************************************************************************ 

 נערוך בחירות   30/05/24באסיפה בכ"ב אייר 

 מרכז ו. קבלה 

 נתי רוזנצוויג -אישור 

 28/05/24הצעות פרטיות יתקבלו בברכה עד יום שלישי כ' אייר 

 בברכה ,

 אלי אלידין , ציון בן שושן , סמדר מטלון בירגר , רפא גנות, תמר שילוח וחנה אוצטר  – ו.מינויים

הסדריםתאריךפעילות

פירות נכסיםחמישי     30/5אסיפה – קריאה ראשונה

חינוך, עבודה, עסקים עצמאייםשני         3/6אסיפה – קריאה שנייה

פירות נכסיםמוצש"ק   8/6ועדה פתוחה

פנסיה, פנסיה נספח, שירותים, קליטהראשון      9/6אסיפה – קריאה שנייה

תקציב, תקציב נספח, מעבר, מעבר שיכוןשני         17/6אסיפה – קריאה שנייה

בריאות, צרכים מיוחדים, פירות נכסיםראשון     23/6אסיפה – קריאה שנייה

השלמותשני         1/7אסיפה – קריאה שנייה
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 האסיפה הקודמת 

 הוצגו ההסדרים הבאים:  30.03.2024באסיפה שהתקיימה במוצש"ק פרשת צו, כ' אדר ב', 

 הצגת הסדר אורחות עבודה )קריאה ראשונה(  .1

 ראשונה(. הצגת תיקונים לתקנון הקיבוץ )קריאה  .2

 

 האסיפה הקרובה 

 . 20:30בשעה  30.05.2024האסיפה הקרובה תתקיים אי"ה ביום חמישי, ט"ו אייר,  

 מאירה רומם. יו"ר:

 סדר היום

 החלטות קודמות.  .1

 הסדר פירות נכסים )קריאה ראשונה(  .2

 ילדים. ה  גניאישור השקעה לצורך בניית ממ"ד ב .3

 מינויים. ועדת  -אישור נתי רוזנצוייג כמרכז ועדת קבלה  .4

 הודעות.  .5

 שאילתות.  .6

 

 רפא -תרבות 

ניפגש במועדון לחבר לטובת שיחה עם רון בוצר המתגורר בקהילת המפונים במלון. רון נולד    ,17:00בשבת אחה"צ בשעה 

 בקיבוץ ברעם, כיום גר בדישון, רון ישתף אותנו בסיפור חיים שלו כבעל תשובה. תודה לרון על ההסכמה לכך. 

ביום ראשון נתכנס כולנו בגינה הקהילתית לאירוע ל"ג בעומר. בתוכנית שתילות חדשות, מדורה, ערב שירה, משחקי ספורט  

  וופעילויות. במהלך הערב תוגש ארוחת ערב קלה נקניקיות/המבורגרים ותפוחי אדמה מהמדורה. הציבור מוזמן על כל גווני 

   .וגיליו. זכות גדולה לשתול באדמת ארץ ישראל

לקראת לימוד ליל שבועות, אנחנו שמחים על הלימוד המתקיים בליל זה, במספר הלומדים, בגיוון הרב של הלומדים ושל  

המלמדים. נשמח להכניס גם א.נשים חדשים למעגל הלימוד והמלמדים. כמו כן, אנחנו רוצים להמשיך לשלב גם את 

 הילדים והנוער בלימוד בליל זה. 

 יפנה לדוד מוראדי.    ,כל מי שמעוניי/ת ללמוד את הילדים/נוער בבית או בבית מדרששנשמח מאוד 

להגיד תודה גדולה לעירית   ברצוננומי שמעוניין ללמד בלימוד של המבוגרים, בבקשה לפנות לעירית גילה. בהזדמנות זו,  

 ובאכפתיות כל שנה ושנה.  ןבכישרושמובילה את הלימוד 

 ם. שבת שלו
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 נבך ועוזי לי- מהנעשה במערכת החינוך

 שלום לכולם.

 חודשים לכניסתי לתפקיד מנהל החינוך בקיבוץ.  עשרהבסוף החודש ימלאו  

הורים,   – לאור קבלת הפנים החמה, והחיבור האישי שלי וההיכרות ההולכת וגוברת מדי יום עם אנשי הקהילה הנפלאים 

 ועם אורחות החיים והאווירה הייחודית, אפשר לומר שאני מרגיש בבית.   –ילדים, ממלאי תפקידים, אנשי מערכת החינוך 

זו היתה )ועדין( תקופה מטלטלת, שמתאפיינת בחוסר יציבות, תחושת ביטחון מאותגרת, ואי וודאות. ואף על פי כן, הצלחנו  

לייצר מענים ומסגרות חינוכיות טובים ורציפים, להעניק לילדים מקום בטוח ומוכר, לקיים פעילויות ואירועים מסורתיים, 

 ולשמר שגרה ברוכה. 

אחד השיאים של השנה מבחינת מערכת החינוך בקיבוץ, הוא חופשת הפסח. בכל בית ילדים היתה תכנית ייחודית בה 

 התייחסו אל סמלי החג ומשמעויותיו, וקיימו פעילויות חווייתיות מהנות.  

העצירה שנכפתה עלינו בימים הראשונים של חופשת הפסח בעקבות מתקפת הטילים מאיראן, הזכירה לנו את המצב 

 הבטחוני המעורער שבתוכו אנחנו פועלים.

  -ט, בהובלת הקומונרית של בני עקיבא -יחד עם זאת, הצלחנו לקיים גם כמה אירועי שיא, ובהם "מסע פסח" לילדי ד 

תהילה, וצוות המדריכים הצעירים, ומעין ועקנין שהיה על התכנון והלוגיסטיקה. תודה רבה לתהילה, מעין, למדריכים, 

ורים שסייעו. המסע היה מעט מאתגר מבחינת מרחק ההליכה ומזג  לצוות נחשון, לידעיה שליווה אותנו עם הנשק, ולכל הה

 האוויר, אך הילדים והמדריכים, רובם ככולם, נהנו והיו מרוצים מאוד. 

בחול המועד יצאנו לטיול פסח של התיכון, שקוצר מיומיים ליום אחד, בעיקר בגלל מזג האוויר. טיילנו באזור הרי ירושלים,  

 בהובלת אוריה אברבנאל מדריך התיכון ובליווי של זוהר ועקנין ואני. היה מוצלח, מהנה ומגבש.

 בבתי הילדים, בתיכון ובסניף, בדרכים שונות המותאמות לגיל.   צוינואירועי ימי הזיכרון והעצמאות, 

בימים אלה נסגרות התוכניות של החופש הגדול. כולנו מתרגשים ומצפים לחופש גדול, עשיר בחוויות ובפעילויות מהנות  

 .םביטחונייומצמיחות. בתקווה לחופש שקט וללא אירועים 

לקראת החופש הגדול, אנו שוקדים גם על הבהרת הנהלים הציפיות והדרישות מהילדים והנוער מבחינת התנהגות כללית  

 ומבחינה דתית. 

 להל"ן כמה תאריכים שכבר סגורים לחופש הגדול: 

 . 13.00. ב  30.6מתנפחים על הדשא הגדול: יום א'  –הפנינג פתיחת החופש 

 ש31.7 – 28.7ד',  –נופש תיכון: ימים א' 

 8.8 – 4.8ה',    –קייטנת אילן: ימים א' 

 )אחר הצהריים(.  15.8טקס סיום החופש הגדול: יום ה' 

 21.8 – 18.8ד',  –ח(: ימים א' -הקייטנה )כיתות ד 

 . 20.8 – 18.8ג',  –ג(: ימים א' -)כיתות אקייטנת צעירים 

 . 27.8 – 21.8ג',   –ימי היערכות: ימים ד' 

 . 29.8  – 28.8ה',   –פתיחת המערכת מחדש בסוף החופש הגדול: ימים ד' 

בסך הכל ולמרות הכל, קורים דברים יפים ותהליכים חינוכיים בעלי ערך ומשמעות במערכת החינוך. אני זוקף זאת בעיקר  

שלה, וגם   DNAלזכות ההרגלים, המסורות, והערכים שהשתרשו במערכת החינוך בלביא לאורך שנים והם חלק מה 

 למסירות והמחויבות של צוות המדריכים, ולמעטפת המקצועית והארגונית התומכת. 

 ויחד עם זאת, לא הכל חלק. יש לא מעט אתגרים ומורכבויות עמם אנו מתמודדים. 

 

בראש ובראשונה, תחלופה ומחסור בכח אדם. זו בעיה רבת שנים בכל הארץ, שאף החריפה מעט בעקבות המלחמה. 

המחסור יוצר עומס על הצוות הקיים, וכל יציאה של מדריך/ה וכניסה של מדריך/ה חדש/ה במקומם, מייצרת קטיעה וקושי  

עם הילדים לאורך כל השנה, ובוודאי אלו שנשארים  ותהליכי הסתגלות מחדש של הילדים והצוות. אנשי צוות שנשארים

 ומגלים מסירות ומחוייבות לאורך מספר שנים, הם נכס עבור המערכת, ואנו מודים להם, ופועלים לחזקם ולשמרם.

 

 

 



 7 

 

 

 אתגר נוסף שאנו מתמודדים איתו, גם הוא רב שנים וגם הוא מושפע בוודאי מהמלחמה וחוסר היציבות בכלל ושל המסגרות  

החינוכיות בפרט, הוא בעיות התנהגות, חוסר משמעת, וחציית גבולות. רוב רובן של ההתנהגויות האלה, הן נקודתיות  

ומטופלות היטב ע"י צוות המדריכים בשת"פ עם ההורים. לאחרונה, העברנו במינהלת החינוך נוהל ומדיניות שיסייעו  

 כניות שילוב פרטניות המותאמות לילדים שיותר קשה להם.  ובבניית ת

כניות התערבות למניעת סיכונים, תכנים דתיים ורוחניים  ועבודת הנוער, ת -שדורשים ליטוש, ושיפור הם  אתגרים נוספים 

 ועוד 

ניצבת בפנינו סוגיה אסטרטגית   – כניות חינוכיות ופעילויות, טיפול באירועים וכד' וצוות, ת  –מעבר לסוגיות השוטפות 

 משמעותית ביותר: היערכות לשנה הבאה בהתייחס לאפשרות של שינוי באורחות החיים בקיבוץ. 

ההצעה בה אנו דנים ואותה אנחנו מבקשים לקדם, מתוך כוונה ליישם כבר בספטמבר שנה זו, עוסקת בצמצום הקבוצות  

ח בתבור(, ומעבר ילדי תבור למתכונת פעילות המותאמת  -ו בגלבוע, ו ז-ג בבית זיו, ד-)לפי א 3 –קבוצות ל   4בבתי הילדים מ  

(. שינוי נוסף הוא מעבר מועדון התיכון מגיל גליל לבית כרמל. כמו כן  בעיקר בערבים –למתבגרים )כלומר דומה לתיכון 

בבית זיו והחוגים בבית זיו. אנו נקיים מפגשים עם ההורים   והצהריםנבחנות אפשרויות של שינויים בתחום ארוחות הבוקר  

 .םוונטייהרל להצגת התוכניות ולקבלת משובים, רעיונות, הערות והארות, לפני הבאתם לאישור בפורומים 

 בע"ה נעשה ונצליח. 

 בשורות טובות 

************************************************************************************************************************ 

 -הודעות -

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 מזל טוב

 לבת המצווה

 מאיה קליין 

 לעדי ומתן קליין 

 לאניקה וחיים קליין 

 ולכל המשפחה!

 

שאי חן וחסד בעיני אלוקים 

 ואדם.
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 פרץ יפעת -גיל הרך

 אבל  אנו לקראת סיומה של שנה שהיתה יכולה להיות עוד שנה "רגילה", שנה שהיא "שגרה"...

  .יום אחד של שמחה גדולה הפך ליום של כאב עצום

  .שנימשך ימים וחודשים ולאחת המלחמות הארוכות והקשות בתולדות המדינהיום אחד 

 .יום אחד שנגע בכל אחד מאיתנו, יום בו כל אחד הרגיש את עוצמות העצב, הזעזוע והדאגה קרוב אליו

מערכת החינוך לגיל הרך נסגרה בהתאם להנחיות שהתקבלו , נפתח מרחב פעילות להורים ולילדים בבית העם שמעבר 

   .להיותו מרחב פעילות נעים לילדים הוא היה עבורנו מרחב של שותפות וערבות הדדית 

עם שינוי ההנחיות חזר כל גן לפעילות במקלטים באופן מדורג ועם הרבה רגישות והקשבה לצוותי החינוך ולהורים כאחד.  

 .לאחר כחודשיים כל הגנים חזרו לפעול במרחב הגן שלהם 

בתקופה זו אנחנו פועלים בשגרה לצד הדאגה והפחד המצויים בכל אחד מאיתנו כל הזמן בעוצמות משתנות במציאות  

 ...כאן ועכשיו-משתנה המזכירה לנו בכל רגע את ערך החיים ושהעתיד הוא ה 

ילדי משפחות מפונות מקרית שמונה   3- ילדי חוץ ו  24ילדים( מתוכם  89ילדים )בשנה שעברה  96השנה במערכת החינוך 

תינוקות לאחר חג הפסח ובשל חוסר בכוח אדם זה לא    4ומרגליות המתגוררות במלון לביא. בית לילך היה אמור לקלוט 

   .ולאפשר כניסתם של התינוקות התאפשר. אנו ממשיכים לנסות לייצב את הצוות בבית לילך

 

 .ילדי חוץ 29מתוכם   95ההרשמה לשנת תשפ"ה הסתיימה ומס' הילדים במערכת הגיל הרך הוא 

  :את מערכת החינוך ממשיכות ללוות נשות מקצוע כל אחת בתחומה

מדריכה פדגוגית )שהחליפה את מאיה שמידט בעקבות שינוי מערך ההדרכה במועצה(, נחמה בולקה )קלינאית  -טל גולן

 .מפקחת על הגיל הרך מטעם משרד החינוך -ענבל זוסמן,  תקשורת( מטעם תוכנית מעג"ן

 

חינוך מחייב התמקצעות והעמקה בלמידה של צוותי החינוך כחלק מהמשך התפתחות אישית  אני מאמינה כי איכות  

  מפגשים( שהיו מסע מרתק והיכרות עם מודול 7השנה צוות הגננות והמובילות עבר השתלמות ) .ומקצועית

    .בהנחייתה של עפרי בשן ממכללת אורנים (SEL – Social Emotional Learning חברתית-למידה רגשית

לכל צוותי החינוך מהקיבוץ ומגבעת אבני התקיימה הרצאה בנושא "הקול ההורי" בהנחייתה של טל גולן המדריכה 

בנוסף התקיימו שני מפגשים נוספים לצוותי החינוך בלביא בנושא "הקול ההורי"  מותאמים ומדייקים את שפת  . הפדגוגית

 .המערכת שלנו והאקולוגיה, בהנחייתה של עפרי בשן

 .צוות החינוך ימשיך לקחת חלק בהשתלמויות מתוך הצורך שעולה ומתוך ראייה והסתכלות רחבה על כל המערכת

 

 16.8.2024  יום שישי )יום פעילות אחרון( י"ב באב –סיום שנת הלימודים 

 28.8.2024 יום רביעי כ"ד באב  –פתיחת שנת הלימודים 

. לאחר סיום בניית המעון נערך לעיצוב ואבזור הכיתות , נעדכן אתכם על  2024ההערכה לסיום בניית המעון החדש ספטמבר 

  .ההתקדמות והצפי למעבר

 

תודה גדולה לבנות הקיבוץ ובנות השירות הלאומי על עזרה גדולה, נתינה והתגייסות עבור הקהילה, ההורים והילדים. אלו  

 !ערכים שהם יסוד לחברה ערכית וסולידאריות, גאווה גדולה

  .גדולה לצוותי החינוך על מסירות, אחריות ונשמה ענקית בכל יום למען ועבור הילדיםתודה 

 .גם בימים מורכבים יותר כאשר לכל משפחה היו אתגרים ומורכבות אישית הן היו כאן איתנו ללא רבב

 .תודה למנהלת החינוך והנהלת קהילה על הקשבה, תמיכה ושותפות

עֵת שָלוֹם,  חָמָה וְּ נאֹ עֵת מִלְּ עֵת לִשְּ   קהלתעֵת לֶאֱהֹב וְּ

 !שנדע שלום, שלווה ובטחון במהירה בימינו 

 

 בתקווה לימים טובים יותר ובתפילה לחזרתם של החטופים והחיילים לביתם בשלום

 

 

http://textologia.net/?p=22095
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 יבניאל אליס  -מראה מעל הגשר 

 בתקווה לזמנים טובים יותר 

 האמונה בביאת המשיח ובגאולת ישראל היא אחת החובות המרכזיות ביהדות.

 הרמב"ם קבע שהאמונה בביאת המשיח הוא אחד משלוש עשר העקרונות. 

 לפי חב"ד "התקופה שלפני בא המשיח נקראת "עקבתא דמשיחא" זאת תקופה קשה שבה מתמוטט העולם הערכי".

 שנת "ר".  2240שנה מזמן הבריאה. זה מביא אותנו לשנת   6000עפ"י הזוהר, המדרש והתלמוד המשיח יופיע עד כ  

בהיסטוריה הארוכה של היהדות ובמיוחד בזמני משבר הייתה ציפייה ותקווה לבואו של המשיח. משיחי שקר קמו בעקבות  

  17-הצימאון לזמנים טובים יותר. המפורסם שבניהם היה שבתי צבי ו"נביאו " נתן העזתי. בתקופת השיא שלו במאה ה

 רבבות האמינו לו , סופו ידוע הוא התאסלם. 

גורש מספרד )זה מעורר בי צמרמורת לחשוב שאולי    1492בחייו הפרטיים והציבוריים ידע הרמב"ם לא מעט משברים,ב

 אחד מבני משפחתי שהיו ממגורשי ספרד ,היה  כל כך קרוב אליו( 
 

 יהודי תימן שהיו במצוקה גדולה עקב רדיפות. פנו אליו   1173-ב

כתשובה שלח להם הרמב"ם את "אגרת תימן". בנוסף לרדיפות הופיע שם נביא שקר ,ובעקבותיו באו גזירות שמד . 

 הרמב"ם מסביר להם כיצד להבחין בין המשיח למתחזה למשיח, ועוסק בנביא ובהוכחה שהוא נביא אמת. 

האיגרת גם נכתבה כתגובה למאמר שכתב חכם אלמוני, אשר יצא בחריפות כנגד אותם שלא עמדו בשמד וקיבלו עליהם את  

הדת האיסלמית . הרמב"ם יצא נגדם בחריפות , וקבע שהאנוסים שנאלצו להתאסלם למראית עין כדי להציל את חייהם ,  

 ייהרג ואל יעבור. אין דינם כדין עובדי עבודה זרה, ולא חל עליהם הכלל של 
 

כדי לעודד את רוחם של המדוכאים באיגרת הוא מגלה סוד משפחתי :הם ידעו את תאריך בואו של המשיח וקבע שזה יקרה  

שנה לאחר כתיבת האיגרת . אחרי לבטים קשים החלטתי אני לגלות לאנושות כולה ולחברי לביא בראשונה, יש בידי   40

אותי לכך(זה יקרה בזמן שרפי להב מתפלל )נכתב   )גם שמי אליהו מסמיך –המפתח לגלות זמן בואו של המשיח 

 להצליח לסיים "עלינו לשבח" לפני שהוא מסיים  –רק פעם אחת –באישורו(כשליח ציבור .אם אצליח פעם אחת 

 אז אין לי ספק :זה סימן ברור שאנו עומדים לקבל את פני המשיח !!! 

 אמן 

 כן יהי רצון 

 **אני עדיין צריך לברר האם העובדה שאני מיוצאי ספרד מאפשרת לי לאכול קטניות בפסח.  

 

 מגרש משחקים משופץ

המטרה להקמת "גן אינגה" הייתה למשוך ילדים לשחק מחוץ לבית כנסת ולמנוע מקהל המתפללים מלשמוע את הצרחות  

 שלהם. האחריות על ההורים לדאוג לתיקון המצב. 

 זאת אופרה אחרת.  -למה מלכתחילה מביאים ילדים קטנים לבית הכנסת?

 

 דציבלים עליך! 

 "לכה דודי לקראת כלה" 

 נראה שהכלה שלנו חירשת! 

 דקות לפני כניסת השבת ,אבל למה בעוצמה אדירה המחרישה אוזניים?  20ראוי ויפה המנהג להפעיל מוסיקה 

 

 חניית רכבים 

התופעה כבר הפכה לבעיה בטיחותית ואסתטית .לקראת ההפרטה שתגיע עלול להתרחש צונאמי של רכבים רבים. יש לקבוע  

גם לימי חול וגם לשבתות .אם ברצוננו לשמור על האופי הפסטוראלי של המחנה    -כבר עכשיו כללים ברורים לגבי חניה

 שלנו.. ויפה שעה אחת קודם. 
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 הספרייה

 חדש על המדף / "ה' עוז לעמו יתן"

 לילדים ונוער:

מה מסתתר מאחורי הקרם שאותו מוכרים ד"ר איזמלי ועשולה  : פרוזה צעיר: מיכל חזוןמאת  לי שמש מנצחת  -שיר
 פילינג? האם יצליחו שירלי וחבריה הילדים לחשוף את פרצופם האמיתי של זוג הנוכלים. 

 מיכל חזון. פרוזה צעיר.מאת שיר לי שמש הגדולה מכולם 

אתם מוזמנים להכיר את שיר לי שמש גיבורה שמלמדת אותנו שכדי להציל את עולם צריך שכל חד לב רחב חברים טובים  
 וכמה גרגירי חומוס. 

 : ג'וליה דונלסוןמאת הנסיכה מראלה 

 אני הנסיכה מראלה. למען האמת את אמורה להשתחוות, אבל אני אוותר לך, כי את חברה שלי" 

אחיותיו וחבריהם, בהרפתקאות  .אתם מוזמנים לרעשנים לינקולן, עשר Nick0lde0n ,מאת   הרעשנים לא הולכים לישון!
 חדשות, מצחיקות וכיפיות. 

כל היצורים המצוירים  בספר   הולי בלק., טוני דיטרליצימאת  מדריך שימושי לעולם הפיות והשדונים ארתור ספיידרוויק.
 זה מתוארים באופן  המדו ביותר האפשרי,בלי כחל ושרק.

 מבוגרים

כתיבה שדומה למשב רוח קריר, פורש בפנינו הסופר את זיכרונותיושל גנן  ארקל רג'ינלנד: מאת זיכרונותיו של גנן אנגלי 
 ,שהקדיש את חייו לערוגת גינה של בעלת אחוזה שפרשה עליו חסותה. 19 -אנגלי בן המאה ה 

עם זרים. הסופרת    מי אמר שאסור לדברקלייר פולי: המכר "מחברת האמת" מאת  -מאת מחברת רב 5האנשים מרציף 
 מבססת את הדמויות בספר על נסיעותיה הארוכות בתחבורה הציבורית בלונדון. 

בין עדים שנעלמים וראיות שמופיעות ,יריבים ותיקים  ליעד שהם: לפעמים כישלון הוא ניצחון סמוי: מאת עד מפתח 
 המציעים עזרה וחברים המפנים עורף, נרקמת עלילה מורכבת ועזת רגש. 

כששוד משתבש,יש רק איש אחד שאפשר לפנות אליו, הפושעים קוראים  : מהיר קשוח ומתוחכם.מאת רוג'ר הובסגוסטמן 
 לו גוסטמן. 

ואז מצלצל הטלפון בואי לבית חולים,    -אישה מחליטה לעזוב את בעלהלינדה הולמס: מאת סימנים קטנים של אושר 
 בעלך נפצע בתאונת דרכים. המציאות החליטה עבורה.  

 היא לא מצליחה להתחיל כלום כי דבר לא הסתיים. 

רומן היסטורי: הספר שופך אורעל אירואי מלחמת העולם השניה מזווית לא מדלן מרטין . מאת הספרנית המרגלת 
 שגרתית. מספק הצצה למציאות שהתרחשה בפורטוגל הניטרלית בעת המלחמה. 

 אם הייתם יודעים איך האהבה הזו תסתיים, האם עדיין הייתם בוחרים בה? הולי מילר:מאת אהבתי אותך בחלום 

 אותך בלי תקווה, יותר מאשר בצל שקרים. זה מה שסקיי  גילוי האמת יכול להשאיר פעמים קולין הובר: למאת הופלס 

 מבינה אחרי שפוגשת את דין הולדר.   17-בת ה

מי אמר שאסור לדבר עם זרים?. סיפור מרגש על מפגשים יום יומיים בין זרים קלייר פולי: מאת   5האנשים מרציף 
 שהופכים לחברות אמיתית. עמוקה ואפילו מצילת חיים. 

 קריאה מהנה ולהתראות בספריה 

 


